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PRAHA Zavedeme školné, zároveň ale zajistíme studentům finanční pomoc. To častokrát opakoval ministr školství Josef
Dobeš (VV).
            Jak přesně chtěl studentům vypomoci? Jeho resort měl připravit systém studijních grantů, podnikových stipendií,
spoření na vzdělání a studentských půjček. To stojí i v koaliční smlouvě. Granty ale nyní z připravovaného věcného
záměru zákona o finanční pomoci studentům údajně vypadly. Kvestor Vysoké školy ekonomické Libor Svoboda to podle
informací LN oznámil minulý týden na konferenci o připravované vysokoškolské reformě. Svoboda je Dobešův poradce,
zároveň předsedá komisy, jež zákon připravuje.
            Na peníze z grantů měl mít nárok každý, pokud by splnil několik podmínek (například by nepřekročil standardní
dobu studia). Zavést se měly i takzvané doplňkové granty, z nichž měli čerpat peníze sociálně znevýhodnění studenti.
            Balík peněz na granty se měl vytvořit tak, že by se současné daňové zvýhodnění nahradilo plošnými dávkami.
„Nyní mohou rodiče studentů uplatnit slevu na dani. Plán byl takový, že tyto peníze, což je zhruba 900 korun měsíčně,
se vezmou a dají se studujícím přímo,“ vysvětlil šéf Studentské komory Rady vysokých škol Miroslav Jašurek, který se
páteční konference účastnil.
            Ministerstvo školství odmítlo zrušení grantů potvrdit. Podle mluvčí Kateřiny Savičové se stále ještě analyzuje,
jaký by to mělo dopad na veřejný rozpočet.
            „Převedení nepřímé pomoci studentům na přímou, to byla poměrně podstatná věc,“ komentuje vyškrtnutí
grantů ze systémů finanční pomoci studentům člen NERV a expert na školství Daniel Münich s tím, že v zahraničí je
tento typ podpory běžný. Podle místopředsedy Rady vysokých škol a děkana Fakulty informatiky Masarykovy univerzity
Jiřího Zlatušky naopak nebyl systém grantů úplně ideální, když měl mít na peníze nárok každý. „Stávající finance by se
rozprostřely mezi větší počet příjemců,“ uvedl. Zároveň ale dodal, že nezná kompletní návrh. „Resort nám ho odmítl dát.“
            Ministerstvo chce návrh zákona předložit akademické obci pouhý týden předtím, než ho ministr ponese na vládu,
což bude 31. října. Hlavní novinkou návrhu je zavedení školného ve výši maximálně 10 tisíc za semestr.


